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z  o b s a h u  č í s l a  —

Ať ži je Masopust a za rok na shledanou!

Naše MŠ si stejně jako každý rok před začátkem postní doby při-
pomněla 8. 3. 2011 konec Masopustu. Celé akci předcházely velké 
přípravy v podobě výzdoby školky a procvičování masopustního 
programu. Masopust v naší MŠ se stal událostí, která oslovila ne-
jen malé děti, ale i rodiče a prarodiče a známé, kteří přišli přihlížet.
 V maskách jsme se sešli všichni pospolu – děti, učitelky, ale i žáci 
4. třídy ZŠ s paní učitelkou Hrubou, kteří nás přišli také podpořit. 
V průvodu jste mohli zahlédnout nejen šašky, ale i pohádkové by-
tosti, zvířátka, ale i novodobé Spidermany a Batmany.

Na náměstí děti předvedly pásmo s masopustními básničkami, 
písničkami, tancem a rytmizací za doprovodu dětských hudebních 
nástrojů a kytary. Naše pozvání přijal i pan starosta Štěpán Jelínek, 
který si s námi zatančil v kruhu masopustní mazurku a pomohl 
zamknout basu: Zamkla se basa na zlatý klíč, Masopust je pryč!
 Závěrečná koblihová hostina byla zaslouženou odměnou pro 
všechny masky, ale i přihlížející.
 Závěrem bychom chtěli ocenit snahu rodičů při výrobě ma-
sek a poděkovat za podporu žákům 4. třídy ZŠ. Snad jste s námi 
všichni alespoň na chvilku pozapomněli na běžné starosti a prožili 
hezké chvíle se „svými“ dětmi, třeba při naší písničce: Dejte se do 
tance, přátelé, na svět se usmívejte, s námi si poskočte vesele, všichni 
se rádi mějte!  Za kolektiv MŠ Eva Rathouská
 

S b ě r  p a p í r u

Základní škola Opočno pořádá ve dnech 22. – 23. března 
sběr starého papíru. Kontejner bude přistaven na parkoviště 
u zimního stadionu. Výtěžek bude složen na účet Sdružení 
rodičů při ZŠ Opočno. Děkujeme. 

S Č Í T Á N Í  L I D U ,  D O M Ů  A  B Y T Ů  2 0 1 1

Ke dni 26. března 2011 se uskuteční na celém území České repub-
liky SLDB 2011. Sčítání upravuje zákon č. 296/2009 Sb. o SLDB 
2011. Sčítání se koná jednotně v roce 2011 ve všech členských 
státech Evropské unie podle nařízení Evropského parlamentu 
a Rady EU č. 763/2008. 
 Tolik pouze na úvod. Tyto a další informace ke sčítání lidu, 
domů a bytů se můžete dozvědět ze všech druhů sdělovacích 
prostředků a médií, ale i na webových stránkách www.scitani.cz. 
Proto není třeba, abych přebírala více obecných informací k této 
akci, která se týká nás všech, ale chci se zaměřit na informace, 
které jsou důležité pro občany města Opočna. 
 Stejně jako je tomu např. při organizování voleb, i při sčítání 
lidu má příslušná obec řadu povinností, které si musí ze zákona 
plnit. Mezi tyto povinnosti patří:

— zajištění informovanosti obyvatel o významu, termínu, způso-
bu provedení sčítání a jeho organizaci,

— podílení se na dodatečném sečtení povinných osob,
— zveřejnění sčítacích obvodů v obci, včetně jejich vymezení,
— zveřejnění jména, příjmení a čísla průkazu sčítacích komisařů, 
kteří budou v jednotlivých obvodech sčítání zajišťovat, a telefon-
ní spojení na tyto komisaře,

— zveřejnění seznamu adres a kontaktních údajů pracovišť 
úřadu a dodavatele služeb.
 Všechny tyto informace budou občanům včas podány pro-
střednictvím webových stránek města a zveřejněním na úřed-
ní desce. Nejzazším termínem pro podání těchto informací je 
11. březen 2011.
 Dalším úkolem obce je zajistit bezplatné internetové připojení 
ke splnění povinnosti předat údaje pro sčítání, pokud to místní 
podmínky umožňují.
 Vzhledem k tomu, že chceme vám, občanům našeho města, za-
jistit možnost vyplnění sčítacího formuláře přes internet, bude 
pro tyto účely připraven přístup na internet v prostorách infor-
mačního centra. Přístup na internet bude možný v rámci otevírací 
doby IC, tzn. od 8 do 16.30 hodin ve dnech 26. 3. až 14. 4. 2011. 
 Na závěr mi dovolte požádat vás o splnění povinnosti podro-
bit se sčítání, jelikož nesplnění této povinnosti je přestupkem. 
Odmítnutí sdělení zákonem stanovených údajů, popřípadě úmy-
slné uvedení nepravdivých údajů, může být v přestupkovém říze-
ní sankcionováno pokutou do 10 tis. Kč. 
 Mgr. Renáta Černá, tajemnice
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z p r á v y  z  r a d n i c e  —

U P O Z O R N Ě N Í  N A  Z Á K A Z  S P A L O V Á N Í 
N Ě K T E R Ý C H  D R U H Ů  P A L I V 

Dne 9. 2. 2011 nabyla účinnosti Obecně závazná vyhláška č. 1/2011 Města 
Opočna, kterou se v našem městě zakazují některé druhy paliv pro malé zdroje 
znečišťování ovzduší. Ve spalovacích zdrojích o tepelném výkonu nižším než 
0,2 MW je touto vyhláškou zakázáno spalovat paliva s vyšším obsahem síry 
a příměsí dalších látek, které mají při jejich spalování nepříznivý vliv na kvalitu 
ovzduší. Zákaz platí pro níže uvedená paliva, která nejsou běžně používána 
ani distribuována obchody s palivy, ale v ojedinělých případech se ve městě 
vyskytovala. 

— Hnědé uhlí energetické – technologické palivo pro elektrárny, teplárny 
apod.

— Lignit – nejméně prouhelněné hnědé uhlí se zachovalými úlomky dřev.
— Uhelné kaly – vodní suspenze jemných částic uhlí a hlušin používaná po 

vysušení k vytápění.
— Proplástky – podřadné uhlí v břidlici (uhelné hlinité břidlice). 
 Za porušení povinností stanovených právním předpisem obce může obec 
uložit fyzické osobě pokutu do 30.000 Kč podle zákona o přestupcích, práv-
nické nebo fyzické osobě podnikající až do 200.000 Kč podle zákona o obcích. 
Při stanovení výše pokuty se přihlíží zejména k povaze, závažnosti, době trvání 
a následkům protiprávního jednání.  JK

V Ý J E Z D Y  O P O Č E N S K Ý C H  H A S I Č Ů

2. února 2011 – Dobruška, Nám. F. L. Věka – požár 1. NP 
Obchodního domu ELMAN. Jednotka vnikla do objektu zadní 
stranou. Zde hasiči vytvořili útočný proud „C“ a v dýchacích 
přístrojích vstoupili do objektu. Uzavřeli hlavní uzávěr plynu na 
levé straně vjezdu do dvora. V prvním patře narazila průzkumná 
skupina na mříž uzavřenou visacím zámkem. Ten byl za pomoci 
pákových kleští rozlomen. V prvním patře vlevo byly oplechova-
né dveře, které byly na ohmat teplé. Na výzvu velitele zásahu, že 
první patro je v plamenech, se hasiči pokusili skrze tyto dveře 
dostat. K naší skupině se přitom připojila jednotka JSDH Nové 
Město n. M., jednotky společně pronikly do zasažených prostor 
v prvním patře a zahájily hasební práce. Na likvidaci požáru se 
jednotka aktivně podílela až do ukončení zásahu.
 10. února 2011 – Opočno, Kupkovo nám. 208 – požár po-
pelnice s domovním odpadem.
 26. února 2011 – Mokré – požár objektu bývalé pily – Po 
příjezdu na místo události byli velitelem zásahu 2 členové JSDH 
přiděleni k CAS PS Dka a pomocí proudu „C“ prováděli hasební 
práce z nastavovacího žebříku oknem objektu. Zbytek jednotky 
s CAS Opočno byl odeslán na východní stranu objektu, kde zřídil 
útočný proud „C“ a prováděl hasební práce hlavním vjezdem do 
objektu. Po lokalizaci požáru prováděla celá jednotka rozebírání 
propadlé střešní konstrukce a dohašovací práce.  Fi.

s p o l e č e n s k á  k r o n i k a

V Ý Z N A M N É  J U B I L E U M  O S L A V I L I :
Luděk Chroust 22. 2. 1928
Helena Kricnarová 27. 2. 1926
Miroslav Čuda 27. 2. 1920
Jiří Vlášek 29. 2. 1928
Zdeněk Fabián  2. 3. 1929

i n f o r m a c e  z  r a d y  —

Informace z jednání rady města a zastupitelstva 
města ze dne 24. února 2011

— Schválení rozpočtu na rok 2011 – zastupitelstvo města 
schválilo rozpočet na rok 2011 v předloženém rozsahu. Závaz-
nými ukazateli rozpočtu jsou celkové příjmy a výdaje.

— Smlouvy o poskytnutí příspěvku – zastupitelstvo schválilo 
předložené smlouvy o poskytnutí příspěvku z rozpočtu měs-
ta Opočna pro rok 2011 TJ Spartak, Sportovnímu klubu HC 
Opočno a Technickým službám města Opočna s. r. o.

— Rozšíření kapacity domova seniorů – rada města schválila 
na návrh Bc. Čepelkové navýšení počtu lůžek v Domově pro se-
niory o tři za předpokladu splnění požárních předpisů.

— Nájemní smlouvy na pronájem prostor v KND – rada 
schválila nové nájemní smlouvy s uživateli KND. Do smluv byly 
zapracovány nové ceny za pronájem.  Více na www.opocno.cz
 David Světlík

N E M U S Í  S E  C H V Á L I T  S A M I

V dnešní době, když jsme dobří a něco se nám povede, musíme si větši-
nou říct „jsme dobří“, protože nikdo jiný si toho nevšimne. Jinak je tomu 
u naší mateřské školky. V prosinci, tedy před Vánocemi, kdy měli ve školce 
určitě úplně jiné zájmy než kontrolu, je navštívila Česká školní inspekce – 
Královéhradecký inspektorát. A asi se divili, protože nešetřili slovy uznání. 
Nebudeme vám přetiskovat čtyři stránky chvály, ale jen závěr této kontroly, 
a myslím, že nejen rodiče, jejichž děti navštěvují naši školku, ale všichni si 
tento závěr rádi přečtou.  Fi.
 
Mateřská škola dosahuje dlouhodobě pozitivních vzdělávacích výsledků, 
kvalita její úrovně vzdělávání je nadstandardní až příkladná. Učitelky 
vycházejí z individuálních potřeb dětí a jejich vzdělávání je cílevědomé. 
V dosahovaných výsledcích se pozitivně odráží uplatňovaná organizace 
dne, využívání skupinových a individuálních forem práce, které podporu-
jí aktivní účast dětí. Základy klíčových kompetencí jsou rozvíjeny rovno-
měrně ve všech oblastech. Úroveň připravenosti dětí na vstup do základ-
ní školy odpovídá stanoveným cílům školního vzdělávacího programu 
a rámcového vzdělávacího programu. Vzájemná komunikace mezi dětmi 
byla přirozená a bezproblémová. Významným přínosem školy je, že děti 
jsou schopné samostatně se rozhodovat o svých činnostech, jsou vedeny 
k ohleduplnosti, při řešení problémů užívat logických postupů.
 Ředitelka školy zodpovědně plní povinnosti vyplývající z její funk-
ce. Zvolená strategie rozvoje školy efektivně vede ke zlepšování úrovně 
podmínek, průběhu a výsledků vzdělávání. Řízení školy je promyšlené 
a funkční. Problematika odborného růstu učitelek se pozitivně odráží 
v kvalitě pedagogického vedení dětí.
 Finanční prostředky přidělené ze státního rozpočtu používá škola 
efektivně a hospodárně v souladu s účelem, na který byly přiděleny. Všech 
fi nančních zdrojů je účelně využíváno k rozvoji osobnosti dětí a k naplňo-
vání školního vzdělávacího programu. Materiální podmínky školy včet-
ně vybavenosti hračkami a učebními pomůckami jsou kvalitní, motivují 
děti k aktivitě a obohacují jejich poznání. Všechny prostory školy splňují 
bezpečnostní a hygienické normy. Škola umožňuje rovnost přístupu ke 
vzdělávání. Bezpečnost a ochrana zdraví dětí je zajištěna.
 Školní vzdělávací program je v souladu s rámcovým vzdělávacím pro-
gramem pro předškolní vzdělávání. Spolupráce s partnery a rodiči dětí je 
velmi dobrá a významně podporuje naplňování vzdělávacích cílů školy.
Mateřská škola si udržuje dlouhodobě nadstandardní úroveň ve všech 
sledovaných oblastech.
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Celkem bylo zhotoveno 20 panenek, které si můžete prohlédnout do kon-
ce března v knihovně, na oddělení pro dospělé. Zároveň bude probíhat 
hlasování o nejhezčí panenku, která postoupí do fi nále soutěže „Miss pa-
nenka“, pořádaného Českým rozhlasem v Hradci Králové. Vyhodnocení 
soutěže spolu s předáním všech ušitých panenek proběhne v královéhra-
deckém Aldisu dne 1. 6. 2011 za přítomnosti ředitelky Českého výboru 
pro UNICEF paní Pavli Gomba. Přijďte zvolit naši nej- panenku!
 Projekt Panenka je zaměřen na získání fi nančních prostředků pro celo-
světovou očkovací kampaň UNICEF. Každá panenka představuje skuteč-
né dítě, které bude v rozvojových zemích proočkováno proti šesti hlavním 
smrtelným dětským chorobám. Panenky jsou prodávány na webu orga-
nizace UNICEF www.unicef.cz nebo prodejních místech zboží UNICEF. 
Cena jedné panenky činí 600 Kč. Fotky z šití panenek naleznete na webu 
knihovny v sekci Fotogalerie.

K N I Ž N Í  N O V I N K Y

Oddělení pro dospělé
– Barrington Barber: Velká škola kreslení
 Naučte se kreslit v pouhých 12 lekcích.

– Kjell Eriksson: Kruté hvězdy
 Detektivka.

– Karel Felt: Rebel
 Osobní zpověď  Tomáše Řepky.

– David Howarth: Každý umírá sám
 Napínavý skutečný válečný příběh.

– Alena Jakoubková: Slavnosti krokodýlů
 Román.

– Kateřina Janouchová: Ukradené dětství
 Román.

– Sarah Larková: V zemi bílého oblaku a Maorčina píseň
 Dvoudílná rodinná sága z Nového Zélandu.

– Stanislav Motl: Mraky nad Barrandovem
 Sláva i zatracení českých fi lmových hvězd.

– Jiří Stibral: Dvě tajemství krále Václava IV.
 Historický román.

– Lenka Špillarová – Václav Špillar: Pod africkým sluncem
 Cestopis.

Dětské oddělení
– Chuggington: Veselé vláčky – Vítejte v Mašinkově
 Příběhy pro nejmenší.

– 365 pohádek na dobrou noc
– DreamWorks: Jak vycvičit draka
 Filmový příběh.

– René Goscinny a Albert Uderzo: Asterix a olympijské hry
 Komiks.

– Fotbalová planeta
 Příběhy o fotbalu.

– Thomas Brezina: 
 Šíleně divocí andílci – Andělé se smějí čím dál víc
 Dívčí román s prvky fantasy.

– Wolfgang Hohlbein: Letopisy Elfů – Hněv Elfů
 Druhý díl dobrodružného románu.

– Co chci vědět: Koně
 Naučná kniha.

– Francisca Valiente: Hledej strašidla

Kompletní přehled nových knih naleznete 
na stránkách knihovny www.opocno.cz/knihovna, 

v sekci On-line katalog – Seznamy a novinky.

z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

Březnové akce na dětském oddělení
Soutěž – Čtenářské luštění

Tvořivá dílna – veselí zajíčci – výroba z papíru 
(v půjčovní době – po., st. 12–16.30 hod)

Březen – měsíc čtenářů
Měsíc březen je již tradičně vyhlášen „Měsícem čtenářů“. V centru zájmu 
je čtenář a čtení ve všech formách. Nově byl vyhlášen první ročník soutěže 

„Čtenář roku“.
 Městská knihovna Opočno se zapojila do této soutěže a v pátek 
11. 3. 2011 byl ofi ciálně vyhlášen náš nejlepší čtenář. Stala se jím dět-
ská čtenářka Lenka Havlíčková z Opočna se 159 výpůjčkami knih v roce 
2010. Kritérii pro výběr byla kromě celkového počtu výpůjček knih také 
aktivita čtenáře a jeho účast na akcích knihovny. Vyhlášení probíhalo 
za přítomnosti starosty města pana Štěpána Jelínka a paní ředitelky ZŠ 
Jany Hrnčířové, kteří zdůraznili význam čtení v životě člověka. Lenka 
Havlíčková bude reprezentovat opočenské čtenářství v regionálním kole 
(Královéhradecký a Pardubický kraj) dne 14. 3. 2011 v Městské knihovně 
v Litomyšli.

V rámci březnového čtenářství probíhá na obou odděleních knihovny 
minianketa „Můj nejoblíbenější literární žánr a autor“. Na dětském od-
dělení knihovny budou navštěvovat žáci prvního stupně ZŠ knihovnicko-
informativní lekce.
 Organizátorem celorepublikové akce je Svaz knihovníků a informač-
ních pracovníků ČR (SKIP) ve spolupráci se společností SKANSKA, kte-
rá projekt fi nančně podpořila.
 Na podporu čtenářství nabízíme i nadále svým čtenářům a obyvatelům 
Opočna možnost objednání knih u našich dodavatelů bez platby poštov-
ného. Pokud se vám líbí nějaká kniha a rádi byste ji měli i doma, obraťte 
se na nás.

Panenky, které pomáhají
Ve středu 2. 3. 2011 probíhalo v Městské knihovně v Opočně šití chari-
tativních panenek pro UNICEF. Do knihovny dorazilo 15 dětí z místní 
skautské organizace pod vedením Michala Horáka. Každý si přinesl již 
ušitou panenkou a zde jí namaloval obličej, zhotovoval vlasy a oblečení. 
Každá panenka byla opatřena rodným listem se svým jménem, datem 
narození a popisem. 
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Opočna, vydaný na oslavu otevření Kodymova národního domu 
v roce 1901. Připravujeme jeho vydání.“ Připomínku výročí chystá 
i občanské sdružení Abakus, které při přípravě spolupracuje s jed-
ním z Kodymových potomků, panem Petrem Kodymem. A s jeho 
pomocí se můžeme přiblížit odpovědi na poslední otázku.
 Jaký byl MUDr. F. S. Kodym?
 Loni vyšel v časopisu Cvrkot rozhovor Petra Kodyma s Miloněm 
Čepelkou, který byl v plném znění otištěn v loňském roce v Hla-
sech od Baštecké brány, malý úryvek (citaci Petra Kodyma) uvádí-
me: Prapraděd se taky pouštěl na různá pole. Vymyslel třeba kam-
na Kodymky. Nevím, jak se dostal od lékařství ke konstrukci kamen, 
ale proč ne. Tehdy byly hodně populární. Na své pokusné zahradě 
zkoušel moderní postupy pěstování různých plodin a v Hospodář-
ských novinách, jichž byl v létech 1854–1862 prvním šéfredaktorem, 
potom radil rolníkům. Sestavil Kodymovo zdravotní desatero, kde 
stálo mimo jiné „Veselá mysl – půl zdraví“. Radil, že se mají vysazo-
vat hlohy, aby mělo kde hnízdit ptactvo nebeské.
 Snad se nám podařilo aspoň trochu přiblížit, kdo byl a jaký 
byl náš rodák F. S. Kodym. Nyní je na řadě další soutěžní otáz-
ka. A zase se ptáme na dům a letopočet. Na jedné z opočen-
ských budov je tabulka, jejíž součástí je tento text: Rok výstavby: 
2008–2009. Budova je na Kupkově náměstí, stačí nám její název. 
Na vaše odpovědi se těšíme do příští uzávěrky (29. 3.), můžete je 
posílat emailem na adresu opocenskenoviny@mu.opocno.cz, sm-
skou na číslo 739 145 521 nebo předat osobně na podatelně MěÚ. 

O Č I M A  R E D A K C E  –  D Ě N Í  K O L E M  N Á S

Čemu by rubrika měla sloužit? K informování o věcech kolem nás. 
Proč očima redakce? Chceme si zachovat pohled redaktora – ob-
jektivní a nezaujatý – často předkládá různé pohledy, což nikdy 
není na škodu. Náměty si hledáme sami, ale přivítáme i vaše pod-
něty. Nedávno jsme vyzvali občany k otázkám kolem pěší zóny. 
Zajímavé je, že písemně žádný dotaz nepřišel, ústně už několik. 
Proč ne. Naším cílem není mít podloženo, kdo, kdy a na co se ptal. 
Spíše chceme, aby se na dotazy odpovídalo veřejně, tím se může 
usnadnit i práce radnici, která pak nemusí odpovídat na stejné 
otázky mnoha jednotlivým občanům. Takže znovu – ptejte se.

Co přináší rubrika dnes? Ještě krátkou zmínku o parku... 

Park – problémem není jen vandalismus 
a bezpečnost v zimních měsících.

O bezpečnosti a vandalismu jsme už psali, na veřejném zasedá-
ní zastupitelstva vysvětlil Oldřich Pešek snad největší problém 

– stav parku. Stromy jsou staré a zatím neexistuje jejich inventa-
rizace (odborné posouzení stavu). Hrozí tak zlomení a případný 
pád bez ohledu na klimatické podmínky, v Opočně k tomu dochá-
zí stále častěji. Jeho slova potvrzuje správce zámku a parku Josef 
Jirák. „Provádíme běžnou údržbu, u stromů to je především pro-
řezávání suchých větví. Ale do vnitřku stromu a do jeho kořeno-
vého systému nevidíme. Bez odborného posouzení zdravotního 
stavu nedokážeme odhadnout případná nebezpečí. Navíc opo-
čenský park je na skále, podloží je tu velmi mělké. Během jarního 
tání se zdá lidem bezpečno, přesto – pokud je půda podmáčená, 
hrozí nejvíce vývratů.“
 Jaké je řešení?
 Provedení inventarizace. V horní části, kde je zhruba 200 stro-
mů, inventarizace začne letos, dle sdělení památkářů by se měla 
do konce roku stihnout. V návaznosti na inventarizaci se může 
žádat o dotaci a přikročit k postupnému ozdravení parku. 

„ N Á P I S Y  K O L E M  N Á S “
–  C E L O R O Č N Í  S O U T Ě Ž  –

Letopočet 1. 5. 1811 je uveden na 
domě čp. 22 v Kodymově ulici. Da-
tum je pro Opočno důležité. V tento 
den se zde narodil náš významný 
rodák – Filip Stanislav Kodym. 
Jeho životopis v kronice odpovídá 
na mnoho otázek.

Kdo byl MUDr. F. S. Kodym?
Kodym studoval gymnasium v Hrad-
ci Králové, vědu lékařskou ve Vídni, 
kde povýšen byl na doktora všeho lé-

kařství roku 1838. Než záhy vedle povolání svého začal se zabývati 
sepisováním poučných spisův pro lid. Roku 1842 odebral se do Pra-
hy a zanechal tam praxe lékařské, aby psal užitečné knihy a horlil 
s jinými vlastenci pro čest a slávu jména českého.
 Co psal MUDr. F. S. Kodym?
 Užitečné knihy a užitečné články. Od r. 1863 byl spolupracov-
níkem polit. deníku „Posla z Prahy“. Také byl redaktorem „Hlasu“ 
a jako takový neušel žaláři (r. 1869). Od Kodyma pochází také 

„Prostonárodní listy o konstituci“ a přemnohé články v tehdejších 
„Květech“, „Lumíru“ aj., na jeho kontě je značné množství knížek 
a publikací. O neuvěřitelné šíři zájmů svědčí jejich tituly, např.: 
Cestování po světě (co úvod do zeměpisu). Procházky v oboru pří-
rodních věd. Naučení o žiwlech, jejich moci a wlastnostech. Hos-
podářská kniha ku prospěchu polním hospodářům. Kniha vče-
lařská. Novější názory o stvoření světa a někdejším obyvatelstvu 
jeho jak postupem času se měnilo. Mladá matka, jak by se před 
porodem a v šestinedělí zachovati a dítko své v prvním jeho věku 
ošetřovati měla. Zdravověda, čili, nejlepší způsob, jakby člověk 
svého života ve zdraví a vesele užíti a dlouhého věku dosáhnouti 
mohl. O kodymkách a o wyhříwadle na wodu.
 Jak psal MUDr. F. S. Kodym?
 Opět opočenská kronika: Dr. F. S. Kodym snažil se ve svých spi-
sech být srozumitelným lidem neučeným. Nepsal knihy pro vědce, 
ale pro lid, pro rolníky a živnostníky. Zahajuje činnost literární, 
ptal se sama sebe: „Pro koho psáti chci, pro třídu cvičenější či méně 
cvičenou?“ A odpověděl na to: „Ovšem pro tu, kteráž toho nejvíce 
potřebuje, tedy pro třídu sprostší.“ A tomuto vzdělávání, povzná-
šení a uvědomování českého lidu, jemuž se stal oblíbeným rádcem 
a učitelem, všecek svůj život zasvětil.
 Jak byly jeho texty přijímány?
 Opět kronika: V prvé řadě rolníci čeští váží si Kodyma jako svého 
učitele a uctívají jeho památku. Když tento apoštol rolníkův k stá-
ru nedostatku trpěl, byli to čeští rolníci, kteří jemu při oslavě jeho 
sedmdesátých narozenin r. 1881 odevzdali čestný dar a uspořádali 
slavnostní večer, který byl starci důkazem úcty a lásky vlastenecké-
ho venkova. 
 Co na to Opočno?
 Dne 3. července 1871 jmenován byl ve schůzi městského zastu-
pitelstva čestným občanem města Opočna rodák zdejší med. a chir. 
Filip Stanislav Kodym, spisovatel.
 Dalším výrazem úcty byla stavba Kodymova národního domu. 
Velké oslavy probíhaly při stoletém výročí jeho narození, letos si 
připomeneme výročí dvousté. Jaké bude? Město Opočno připra-
vuje vydání zajímavého materiálu, starosta Štěpán Jelínek k němu 
uvádí: „Díky našemu významnému rodáku Luboši Slukovi máme 
k dispozici krásný text. Je to Stručný průvodce a adresář města 
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 Očima redakce – spolky
 Pokud se neobjeví aktualita, která si přímo říká o „oči redakce“, 
chceme se v rubrice věnovat spolkům či zajímavým lidem, o je-
jichž činnosti mnohdy moc nevíme. První téma už je na obzoru. 
Pan Dalibor Burýšek nám poslal ke zveřejnění rady, jak se cho-
vat při píchnutí žihadlem. A tak jsme zjistili, že v Opočně pracuje 
Český svaz včelařů, o. s., o kterém toho moc nevíme, bude tedy 
příštím tématem. 
 Bude určitě zajímavé, včel si vážil i Albert Einstein. Pan Burý-
šek nám řekl jeho citát: Až jednou na světě vyhynou včely, lidstvo 
bude mít jen čtyři roky života. I o tom bude příští rubrika Očima 
redakce. A nyní slíbené rady, jak se chovat při píchnutí žihadlem 

– včelky brzy vyrazí!  Dana Marková (dm)

P R V N Í  P O M O C  P Ř I  B O D N U T Í  Ž Í H A D L E M

 1. Jako první je nutné vytáhnout žihadlo z kůže!!! Sice se to zdá 
jako velmi primitivní krok, ovšem zde se toho dá mnoho pokazit!! 
Žihadlo vytahujeme tak, abychom nezmáčkli jedový váček, který se 
nachází na konci žihadla. Vhodné je žihadlo „odspodu“ seškráb-
nout např. čepelí nože nebo delším nehtem. Při zmáčknutí jedo-
vého váčku bychom totiž vytlačili jed přímo do rány a v podstatě 
postiženému uškodili.
 2. Důležité je zachovat klid a nepanikařit!
 3. Na vpich můžeme přiložit seříznutou cibuli, potíráme čpavko-
vou vodou. K bodnutí včelou dochází hlavně v přírodě, kde většinou 
není nic moc po ruce. Zde je, ač se to může zdát někomu nechutné, 
vhodné potřít vpich vlastní močí. Moč jed zneutralizuje.
 4. V dalším kroku postižené místo chladíme ledovými obklady.
 5. Po několika minutách začne vpich otékat, do druhého dne 
může být dost velký – až do velikosti dvou mužských dlaní. Pokud 
se však vyskytuje v okolí vpichu, nejde o alergickou reakci! Po tře-
tím dnu začne pomalu splaskávat. (Obecně platí – čím méně máme 
protilátek, tím větší je otok).
 6. Při enormním nedostatku protilátek se mohou vyskytovat tep-
loty kolem 37° C.
 7. Otok po vpichu nevystavujeme slunci a ochlazujeme jej ledem.

 Jak poskytovat pomoc alergikům?
Jak poznáme alergickou reakci? Po vpichu začne otékat hrdlo, ztíží 
se dýchání, může dojít ke ztrátě vědomí. 
 1. Vytažení žihadla.
 2. Neutralizace jedu.
 3. Přivolání lékařské pomoci tel. 155 nebo 112.
 4. Stálé sledování postiženého – přenesení do chladu, chlazení 
vpichu, uklidnění postiženého.

H U D B A  P R O  R A D O S T , 
N E B O  P R O  V Í T Ě Z S T V Í ?

Téma, které je diskutováno při hudebních soutěžích, naštěstí 
většina učitelů uměleckých škol dává přednost zlaté střední ces-
tě: hudba by měla přinášet radost hráči i posluchačům, když se 
k tomu přidruží i vítězství v soutěži, je to určitě příjemné. Povedlo 
se to i Báře Šedivé, žákyni ZUŠ Opočno (hra na violoncello), kte-
rá si na konci února přivezla první místo z okresního kola Státní 
soutěže smyčcových nástrojů. Zároveň postoupila do krajského 
kola, které ji čeká v dubnu. 
 Jak vidí úspěch své dnes nejnadanější žákyně její učitelka Anna 
Vrbová? „Samozřejmě máme obě velikou radost. Je to výsledek 

nejen mnoha hodin cvičení, ale i Bářina citlivého vnímání hudby. 
Příprava žáka po technické stránce je jedna věc, ale to, jak dokáže 
skladbu pochopit, je neméně důležité, tím je tvořen výraz skladby. 
Teprve když k žákovi skladba promluví a on dokáže předat své po-
city posluchačům, je vyhráno. S Bárou se pracuje v tomto směru 
velice dobře, hodiny, které spolu trávíme, jsou o co nejkrásnější 
interpretaci toho, co Bára ve skladbě slyší.“ Při soutěži je velmi 
důležitý i ten, kdo žáka doprovází. Opočno má štěstí, v září loň-
ského roku do zdejší ZUŠ nastoupil Vladimír Jelínek, Báru při 
soutěži doprovázel právě on. „Vláďa je nejlepší korepetitor, jakého 
jsem za své dlouholeté působení poznala. Je schopen dokonale se 
sžít s žákem, v případě nutnosti ho podržet, žáci z něho cítí sto-
procentní jistotu,“ vysvětluje Anna Vrbová, co vše je při takové 
soutěži důležité. 
 A co krajské kolo? Prý stejně jako při okresním – Bára si jede 
především zahrát. Pro radost sobě i ostatním. Stejně jako na jar-
ním koncertě ZUŠ, který bude v KND ve středu 23. 3. od 18 hodin. 
Bára tam prý zahraje aspoň část programu, který nadchl členy po-
roty okresního kola Státní soutěže smyčcových nástrojů natolik, 
že jí jednomyslně udělili první místo.  Za ZUŠ dm

Orfeo v Opočně

Doba je divoká, spíš byla ale asi divoká vždycky. Mám tím na mysli boj 
o výsluní, někdy i o přežití zvířete a tím nakonec i člověka. Skutečně se 
příliš neliší současnost od kmenového zřízení. Forma tohoto boje je ve 
většině sofi stikovanější, čili jde hlavně o souboj intelektu. Vše co se 
v tomto směru odehrává již mezi dětmi v MŠ, respektive pod vedením je-
jich rodičů, je podvědomá tendence obstát v konkurenci mezi ostatními 
dravými šelmami, až tyto děti vyrostou. O tomto se mi ovšem dnes psát 
nechce, jen to s oním letmo souvisí. Podobně tvářící se konkurenční boj 
dal vzniknout řadě nejpozoruhodnějších epoch našich dějin. Vzpoměňme 
na dinosaury (byli tak velcí až na to vyhynuli)... Egypt, Blízký východ, an-
tické Řecko, předkolumbovské civilizace, Egypt, Karla Velikého, intelek-
tuální kvas renesanční Florencie, malíře z městečka Vinci, Mozarta (resp. 
Mozarty – otec Leopold, samontný Wolfi  a poté i Wolfgangův syn, naroze-
ný pár měsíců před smrtí Wolfganga – též velmi talentovaný skladatel) ze 
Salzburgu a mnoho a mnoho dalšího. 
 Na stránkách jednotlivých čísel ON bych rád v následujících několika 
měsících představil poněkud donkichotskou záležitost, která opočenskou 
veřejnost, jak doufám, nadmíru okouzlí. Úmyslně nepíši pobaví, protože 
se příliš nejedná o zábavné představení. Nejedná se ani o koncert hud-
by duchovní a řekl bych, že ani hudby vážné. Určitě se takto nenazývala 
v době svého vzniku. Bavíme se o roku 1607, kdy byla premiéra této první, 
kompletně dochované opery na světě. Na konci našeho školního roku se 
žáci opočenské  ZUŠky (mimo jiné též žákyně tanečního oboru), společ-
ně s několika studenty dobrušského gymnázia a pár dospělými pokusí 
několik čísel této zhudebněné antické tragédie přivést k životu na nádvoří 
opočenského zámku... Kamil Remeš, ZUŠ
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P A M A T U J E T E  S E . . .

Pamatujete se na ty únorové dny, kdy k nám nakouklo jaro? Denní teplo-
ty vyskočily ze záporných hodnot někde až ke dvanácti třinácti stupňům 
Celsia ve stínu, na sluníčku se dalo naměřit i o pět více. Byly to dny slušící 
spíš březnu. A nám se zastesklo. Tehdy vznikl nápad, co s tím udělat, aby 
jaro přestalo být pouze snem. Někdo sice navrhoval počkat, ale nedočka-
ví hledali netradiční řešení: Co takhle vytrhnout z kalendáře únorový list 
a tím srovnat (napravit) onen nesoulad mezi aktuálním počasím a tiště-
nou daností. A fantazie se rozběhla.
 Vycházeli jsme z předpokladu, že si toho matka příroda nepovšimne, 
jsouc ještě v polospánku, a už jsme si to malovali! Až slunce nakoukne do 
kuchyně a jeho pohled spočine na námi upraveném kalendáři, nejdřív se 
asi leknutím zastaví, a pak poslušně hop na březnovou dráhu, protože co 
je psáno, to je dáno. A bude to. Jenže. Bylo nám jasné, aby slunce uvěřilo, 
musí nás být daleko víc než dva, tři. 
 Ale nastaly další problémy. Někdo nemá rád listopad, i když jsme ho 
upozorňovali, že ta revoluce (VŘSR) byla vlastně v říjnu, ale prý tma, plís-
kanice, lezavá zima… Jiný opáčil, že on nemá rád březen, protože ho to 
za kamny nebaví a venku v přírodě se dějí věci, ohrožen byl i duben kvůli 
rozmarům počasí a do toho ještě hadi a štíři. Tady jsme se po krátké při 
shodli, že se trhat nebude, protože je nejvyšší čas hrát kuličky. Některé 
malicherné důvody jsme odráželi prostou většinou. Tak třeba u května: 
máj je sice lásky čas, ale meze jsou prý pořád ještě studené. Ani ledoví 
muži nebyli sto rozhodnutí zvrátit. Usmlouvali jsme červen, přes námit-
ku: To zas bude vysvědčení!, i červenec: Když ta vedra…! , stejně jako 
srpen: Už vidím ten blázinec kolem porcinkule, návštěvy se netrhnou, ale 
zaplať pánbu - vše zachránila poznámka: Děti konečně vypadnou do školy. 
Někteří, a bylo jich překvapivě dost, se přimlouvali vytrhnout pro jistotu 
naráz prosinec, leden, únor, protože zimu nemusí.
 Co jsme se tak dohadovali, slunce se shovívavě usmívalo, šibalsky při-
mhouřilo oči a se slovy Tak co byste vlastně chtěli, věční nespokojenci?!, 
vklouzlo za mraky. Tam si něco hodnou chvíli špitaly. Obloha se zvolna 
zatáhla, zvedl se vítr, začal poletovat sníh a rtuť teploměru klesala tam, 
kde je její únorové místo. A odněkud shora zaznělo: To abyste věděli, 
co je to řád Vesmírný. Opovažte se na něj sáhnout! Bylo po snění, bylo 
po legraci, ale je taky dobře, že jsme přese všechno, co nás kdy potkalo 
a dennodenně na nás dopadá, neztratili hravost a úsměv. Je dobře, že nad 
námi bdí někdo, kdo ví, že od věky věků polím v únoru prospívá sníh, za-
tímco „Vítězný únor“ bylo naše člověčí selhání, za které přišel trest, a za 
rozvrácení řádu pykáme dodnes, a zdaleka toho není konec. Kéž bychom 
se alespoň poučili!
 Napadá mne, co jsme to za národ, když se ani na tom počasí nedokáže-
me shodnout, a přitom víme, že na našem mínění naprosto nezáleží. Pak 
se divme, že nám nikdo slušný a moudrý (až snad na pár snílků) nechce 
vládnout. Slibme si alespoň, že vládu nad počasím ponecháme bez rep-
tání matce přírodě, že přijmeme její řád jako nejvyšší zákon. Nebude to 
zase tak obtížné, stačí akceptovat onen fakt nezbytnosti. A když vezmeme 
za své následující moudro: „Smiř se s počasím jaké je, větrem, ať vane od-
kudkoliv, a nemáš-li pohár, pij víno přímo z láhve,“ hodně nám to pomů-
že. Apropo! Když jsem u toho vína. Zdalipak jste už navštívili Zámeckou 
vinotéku paní Zuzany Chadimové v jejích nových prostorách – v přízemí 
Sokolského domu na Kupkově náměstí? Pokud jste to náhodou nestihli 
v Zámecké ulici, udělejte si čas a neopakujte svou chybu.
 Ale abych se vrátil. Ještě je nad námi ta vláda člověčí. Tady by smíře-
ní se (rezignace) nebylo dobrým řešením. Leč nevím si s tím vůbec rady. 
Obnovit starý zvyk pranýřů, potápění nepoctivců a podvodníků v koších 
do vody (je vůbec v Čechách tolik vody?), čas od času mne napadá praž-
ská defenestrace – vyzkoušet nejdřív tu druhou a kdyby to nepomohlo, 
potom použít tu z roku 1415. Jenomže už není středověk a žijeme v demo-
kracii – zejména pro někoho. Demonstrace – jako výraz nespokojenosti 

s někým (něčím), nebo naopak na podporu někoho (něčeho). Třeba i něče-
ho tak výstředního, jako je spravedlnost, právní stát, vymahatelnost práva. 
Jenomže co kdyby se Někdo díval? A je to tu zas! Proboha, to snad ne!
  Abych neskončil tak pesimisticky, přidám jednu z brilantních Ren-
čínových glos: „Chytrých lidí je na světě menšina. Demokracie je vláda 
většiny. Obávám se závěrů, ke kterým směřuji.“ To jsem tomu dal. 
 Apropó! Všimli jste si, že je přes všechny ty peripetie zase o poznání 
více světla? Alespoň na něco je spolehnutí! Ivo Kašpar

V Z P O M Í N K A

„Smrtí vše nekončí, v našich srdcích budete žít navěky.“ Dne 
9. dubna uplynou 3 smutné roky ode dne, kdy nás navždy opustil 
náš drahý tatínek a dědeček pan Václav Žák. Dne 12. července 
tomu bude již 24 let, kdy vyhaslo mladé srdíčko naší milované 
maminky a babičky paní Zdeňky Žákové, která zemřela v pou-
hých 45 letech.  Stále vzpomíná Zdeňka Vašíčková s rodinou.

H O L A  H O L A  H E J ,  V  S O B O T U 
2 6 .  2 .  B Y L  V  O P O Č N Ě 

N A  L E D Ě  K A R N E V A L O V Ý  R E J

Zábavného soutěžení, řádění a tančení na ledě se zúčastnilo oprav-
du hodně krásných masek. Děti v převlecích, ale i bez převleků si 
mohly na ledě zasoutěžit, například jako Jeníček a Mařenka, kteří 
museli posbírat na pekáč plyšová zvířátka, míčky nakrmily věčně 
hladového Otesánka. V kočárku uspávaly plačící miminko a vy-
zkoušely si svou zručnost a obratnost při zdolávání překážkové 
dráhy, kdy Ferda Mravenec vysvobozoval z pekla Berušku. Děti si 
také mohly složit papírovou čepici pro Večerníčka a zařádit i s vel-
kým barevným padákem, když bránily Koblížka před mlsnou liš-
kou. Za každou splněnou soutěž následovala sladká odměna. 
 Při průběžně probíhajících soutěžích jsme mohli fandit těm 
nejmenším hokejistům z HC Baronů Opočno. Šest masek si po 
napínavém utkání mohlo vyzkoušet nájezdy na branku. 
 Po krátké přestávce a společném tanečku jsme byli v úžasu 
z krásného a ladného tančení malých krasobruslařů a krasobrus-
lařek z Nového Města nad Metují. Potom následovalo vyhlášení 
deseti nejhezčích masek. Bylo to velmi těžké rozhodování, pro-
tože kluziště krásnými maskami jenom zářilo. První místo vyhrál 
Vodník, který nám slíbil, že nám bude hlídat Broumar. Každá 
maska byla sladce odměněna. 

K našemu údivu se do Opočna na led přiletěl podívat i Superman, 
který si rychle získal malé i velké obdivovatele. 
 Během celého sobotního odpoledního karnevalu nás všechny 
bavila pětice klaunů, kteří se už teď těší na příští setkání a volají 
AHÓÓÓJ, karnevaloví kamarádi.  Bc.Vendula Novotná 
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B Ř E Z E N — D U B E N  2 0 11

 každý pátek od 19.30 hodin v KND
— TANEČNÍ PRO POKROČILÉ
 První lekce již 18. března!

 sobota 19. března v KND od 9 do 16 hodin
— FELDENKRAISOVA METODA
 Seminář se cvičením p. MgA. Petry Oswaldové.  
 Předběžné přihlášky na mob. 724 067 838.
 Pořádá TJ Sokol Opočno.

 neděle 20. března od 15 hodin v KND
— LOUTKOVÉ DIVADLO – ZAČAROVANÝ LES
 Vstupné 30 Kč. Pro děti od 3 let.

 středa 23. března od 18 hodin v KND
— JARNÍ KONCERT ZUŠ
 Pořádá ZUŠ Opočno.

 neděle 27. března od 16 hodin  v Modlitebně
 Českobratrské církve evangelické v Opočně

— SLÁVEK KLECANDR – RECITÁL
 Vstupné dobrovolné. Více na www.oboroh.cz

 sobota 2. dubna od 19 hodin v KND
— KAMILA NOVOTNÁ 
 A HOSTÉ Z PRAŽSKÉ KONZERVATOŘE
  Písničky budou převážně popového a jazzového žánru.

 sobota 2. a neděle 3. dubna, vždy od 10 do 14 hodin
 v ZŠ Opočno, Trčkovo náměstí čp. 4 (u kostela)

— VELIKONOČNÍ VÝSTAVA
 Pořádá ZŠ Opočno.

 neděle 3. dubna od 15 hodin v KND
— DIVADÉLKO BATOLE 
 POHÁDKY O BUDULÍNKOVI
 Vstupné 20 Kč.

 středa 6. dubna od 17 do 20 hodin v KND
— PROČ JSOU DĚTI AGRESIVNÍ A CO S TÍM?
 Více v níže uvedené pozvánce.

P O Z V Á N K A  N A  B E S E D U

Jménem Mateřské školy a Základní školy v Opočně bych ráda pozvala 
všechny zájemce z řad rodičů, prarodičů a pedagogických pracovníků na 
přednášku psycholožky PhDr. Lidmily Pekařové, primářky rehabilitační-
ho a diagnostického centra Hamzovy léčebny v Luži – Košumberku, autor-
ky knihy Jak žít a nezbláznit se, na téma: PROČ JSOU DĚTI AGRESIVNÍ 
A CO S TÍM. Proč jsou děti takové, jaké jsou. Rodiče neumí vychovávat 
děti, i když chtějí a snaží se. Výchova začíná pozdě. Vládne negativismus 

– neumíme pozitivně jednat. Do škol nastupují děti nevychované a nepo-
slušné. Hodnocení „jen“ známkou. Problém puberty a agresivity. Matky 
dominují ve výchově, otcové se odklání. Zabíjíme citové devizy. Návrhy 

„Co s tím“.
 Těšíme se na setkání s Vámi ve středu 6. dubna 2011 v KND od 17 hodin.
 Za MŠ a ZŠ Hana Kubalová

S L Á V E K  K L E C A N D R  V  O P O Č N Ě

Není nad to vědět, na co jdeme. To platí o všech kulturních pořadech, stej-
ně i o koncertech Oborohu. Vzpomínám si na jejich poslední vystoupení, 
které připravila Opočenská beseda. Bylo to asi před dvěma lety v KND, 
když byl konec, potlesk nebral konce. Nechtělo se nám ani moc mluvit, 
teprve na schodech jsme si začali sdělovat své dojmy, byly velice podobné. 
Z té hudby a textů až mrazilo. Každý, kdo někdy četl žalmy, tuší, o čem 
mluvím. Jejich citlivé zhudebnění – to je Oboroh. 
 Když jsem zjistila, že v Opočně vystoupí takříkajíc „hybná páka“ Obo-
rohu, textař, skladatel, zpěvák a kytarista Slávek Klecandr, podívala jsem 
se na webové stránky skupiny. Protože není nad to vědět, na co jdu. Když 
jsem si přečetla divácké příspěvky, které mluví o Slávkovi, vzpomněla 
jsem si na své dojmy z minulého koncertu. I tady se totiž mluví o mra-
zení. V jakém smyslu? Každý z nás má své malé či velké problémy, ale 
každý z nás občas pocítí cosi věčného, co tady bylo, je a bude. A hudba 
Slávka Klecandra se toho dotýká. Každý, kdo někdy četl žalmy, ví, o čem 
mluvím. 
 Tento článek je malou pozvánkou. Pozvánkou na „odvšednění“ všed-
ních dnů, na koncert Slávka Klecandra – v neděli 27. 3. od 16 hodin 
v Modlitebně Českobratrské církve evangelické v Dobrušské ulici.  dm

S R D Í Č K O V Ý  R E K O R D

V únoru jsme na 1. stupni vyslyšeli prosbu Střední školy hotelnictví a pod-
nikání SČMSD v Hronově a pomohli s realizováním českého rekordu 
v počtu ozdobených valentýnských srdíček z perníku. 
 Žáci třetího, čtvrtého a pátého ročníku se do úkolu vrhli s vervou. Bě-
hem jednoho týdne s chutí ozdobili voňavou dobrotu vším, co se doma i ve 
škole našlo. Srdíčka zdobená s láskou se opravdu povedla. Jen bylo někte-
rým dětem líto, že se s nimi musí rozloučit. Stovka překrásných srdíček 
ze ZŠ Opočno přispěla k tomu, že byl rekord opravdu překonán. Celkem 
se v den zamilovaných na náměstí v Hronově shromáždilo 2 774 srdíček 
z perníku! Všem dětem patří velký dík za dobrý skutek, který vykonaly. 
 Mgr. Kateřina Šuhajdová

Z P R Á V A  P E T I Č N Í H O  V Ý B O R U  –  P A R K

V úvodu děkujeme MUDr. M. Světlíkovi, vám všem, kdo jste podepsali 
petici, a zastupitelům města. Sešlo se celkem 1063 podpisů. Petice byla 
předána řediteli Národního památkového ústavu na veřejném jednání 
zastupitelstva dne 24. 2. 2011 s tímto průvodním dopisem: „Chápeme, 
že se památkový ústav potýká s nedostatkem fi nancí, že jsou v parku 
riziková místa vyžadující zvýšenou údržbu, že je devastován nezodpo-
vědnými lidmi (hlavně z řad mládeže). Uzavřením parku se však nic ne-
řeší. Na tuto situaci naopak doplácí široká veřejnost, které je pět měsíců 
v roce upíráno právo pobytu v přírodě za účelem upevňování vlastního 
zdraví. Rozumnou cestou chceme hledat cestu k dohodě, aby se všem 
lidem v našem městě žilo dobře a nemuseli čekat, až jim brány parku 
otevřou turisté.“ 
 Zpočátku ředitel NPÚ reagoval značně podrážděně a petici dokonce 
označil jako nátlak. My jsme však chtěli slyšet, jaké jsou důvody uzavře-
ní parku, zvolili jsme proto taktiku přátelského dialogu bez vzájemného 
napadání.
 Bereme na vědomí, že v současné době může NPÚ park uzavřít ve 
smyslu platných zákonů. 
 S důvody, kde se argumentuje s nebezpečím uklouznutí, pádem 
stromů pod tíhou sněhu, podmáčeným terénem s důsledky sesuvu půdy 
a poškozování rozbahněných cest, se dá polemizovat. 



20. kolo / sobota 5. března
 Lomnice nad Popelkou — Opočno 0:9 (0:2,0:5,0:2)
 B: Veselý, Jirka, Macek (Mervart), Smola (Jirka), Veselý (Šanovec), 
 Veselý (Stehlík), Smola, Smola (Mráz), Veselý (Macek)
 Starší žáci se po zásluze stávají přeborníky kraje!

M L A D Š Í  Ž Á C I  /  K R A J S K Á  L I G A  M L .  Ž Á K Ů

20. kolo / čtvrtek 17. února – předehrávka
 Opočno — Metuje 2:2 (1:0,1:2,0:0)
 B: Hrdlička, Naisar
18. kolo / sobota 26. února
 Opočno — Wikov Hronov 9:3 (6:1, 1:2, 2:0)
 B: Kopecký (Kašparová), Franc, Hrdlička, Hrdlička (Naisar), Libnar 
 (Kubíček), Naisar (Hrdlička), Franc, Franc, Hrdlička
19. kolo / neděle 27. února
 Lomnice — Opočno 0:7 (0:3,0:2,0:2)
 B: Hrdlička (Arijčuk, Naisar), Hrdlička, Naisar (Hrdlička), Naisar 
 (Aričuk), Koudelka (Kopecký), Franc, Hrudík (Hrdlička).
  Mladí Baroni si zajistili celkové druhé místo!

K R A J S K Á  L I G A  4 .  T Ř Í D

15. kolo / 19. února
 Opočno — Krkonoše 0:5 (0:2,01,0:2)
16. kolo / 26. února
 Hronov — Opočno 4:2
17. kolo / 5. března
 Nový Bydžov — Opočno 5:3

 Podrobnější informace získáte na www.hokej.opocno.cz

 — F O T B A L O V É  Z Á P A S Y

Muži zahájili zimní přípravu a mají za sebou již první přátelská utkání.

sobota 19. února v Novém Městě n. Met. 
 Opočno — Velké Poříčí 2:2 (0:0)
 B: Škrabal Miloslav, Přibyl Tomáš
neděle 27. února v Novém Městě n. Met. 
 Opočno – České Meziříčí 2:4 (2:2)
 B: Jelen Lukáš 2
sobota 5. března v Přepychách
 Přepychy — Opočno 5:3 (2:1)
 B: Škrabal Miloslav, Jelen Lukáš, Reichl Lukáš

 Podrobnější informace získáte na www.fotbal.opocno.cz
 Zpracoval Miloš Kopecký
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O čem se nedá diskutovat, jsou psí výkaly. Tady apelujeme na návštěv-
níky parku: pokud váš pes znečistí cestu, buďte ohleduplní a nečistotu 
odstraňte!
 Jiný závažný problém je vandalismus. Všichni víme, o co jde a kdo je 
původce. Na místě je ale jedna otázka: nemůže si částečně za to také tro-
chu správa parku? Jestliže se nevhodnému chování mládeže neučiní přítrž 
v samém začátku, není potom divu, že přeroste ve vandalismus a začne se 
šířit po celém parku. Možná bychom slyšeli námitku, že zahradník se sta-
rá o zeleň, nikoliv o to, kdo mu dělá na trávníku binec. Vzpomínám si ale 
na jeho předchůdce. Tenkrát si nikdo nedovolil trávník přejít, natož se na 
něm utábořit, dělat nepořádek a další nepřístojnosti! Tento nešvar je však 
již zakořeněný, a co teď s ním. Domnívá-li se pan starosta, že problém 
vyřeší občané voláním policie na každého vandala, hluboce se mýlí, tak 
snadné to nebude. Tady by bylo potřeba vylézt z ulity lhostejnosti a zabrat 
všichni – radnice, zámek, škola i veřejnost.
 Závěrem děkuji správě zámku za otevření parku. Člověka potěší sku-
tečnost, že když je vůle, dokážeme se vzájemně pochopit a domluvit.  BT

 — H O K E J O V É  Z Á P A S Y

M U Ž I  /  K R A J S K Á  L I G A  M U Ž Ů

zápasy o 7. místo / neděle 20. února 
 Opočno — Náchod 4:7 (1:2, 0:3, 3:2)
 B: Černík (Felcman, Židík), Rail, Felcman, Žid Lukáš (Židík)
zápasy o 7. místo / středa 23. února
 Náchod — Opočno 4:3 (1:2, 2:0, 1:1)
 B: Felcman (Žid L., Černík V.), Černík V. (Přibyl), Franc (Žid L.)
 V závěrečné tabulce nám nakonec patří osmé místo.

D O R O S T  /  K R A J S K Á  L I G A  D O R O S T U  /  2 .  Č Á S T  /  S K .  B

8. kolo / 18. února
 Hronov — Opočno 5:6 (1:2, 1:2, 3:2)
 B: Soumar (Doležal, Pfeifer), Hladík (Hrudík), Pohl (Steklík, Hrudík), 
 Pfeifer (Macek), Steklík (Trubač), Steklík
9. kolo / 25. února
 Opočno — Nová Paka/Jičín 6:5 (3:3, 1:0, 2:2)
 B: Rejchrt (Trubač, Veselý), Rubák, Steklík (Rejchrt), Pfeifer (Rubák), 
 Doležal, Trubač (Pfeifer)
10. kolo / 27. února
 Lomnice — Opočno 6:2 (1:0, 1:0, 4:2)
 B: Veselý (Steklík), Pfeifer
 V konečném účtování patří dorostencům osmá příčka.

S T A R Š Í  Ž Á C I  /  K R A J S K Á  L I G A  S T .  Ž Á K Ů

18. kolo / sobota 19. února
 Opočno — Frýdlant 9:2 (1:1, 4:1, 4:0)
 B: Smola (Šanovec), Trubač (Vašata, Macek), Smola (Mervart), 
 Trubač (Macek), Smola (Vašata, Macek), Trubač (Vašata, Macek), 
 Smola (Mervart, Ehl), Steklík (Mervart), Šanovec (Smola), Doubek, 
 Martinů (Doubek)
19. kolo / sobota 26. února
 Opočno — Třebechovice 12:1 (5:0, 2:0, 5:1)
 B: Veselý, Steklík, Veselý, Smola (Mráz), Smola (Veselý), Suchánek, 
 Steklík (Šanovec), Veselý, Veselý, Steklík, Suk (Krulich), 
 Steklík (Veselý)

Příští číslo vyjde 7. 4. 2011 — Uzávěrka 29. 3. 2011 v 15 hodin

P R O D Á M  Z A H R A D U  S  C H A T K O U
Prodám udržovanou zahradu s chatkou v zahrádkářské 

kolonii u Jordánku o výměře 2119 m², cena 290,- Kč/m². 
Telefon: 602 301 808

inzerce


